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Protokół Nr 27 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Więcborku, odbytego  

w dniu 20.09.2018r. 

 

Posiedzenie odbyło się w biurze Przewodniczące Rady Miejskiej w Więcborku. 

 

Spotkanie trwało od godz. 9:00 – 10:20. 

 

Obecność według załączonej listy obecności. 

 

Spoza Komisji w posiedzeniu uczestniczyli: 

 

1. Burmistrz Więcborka  - Waldemar Kuszewski 

2. Skarbnik Gminy Więcbork - Alina Kruk. 

 

Rozpoczynając posiedzenie Przewodniczący Komisji p. Jacek Kabattek powitał wszystkich 

zebranych przypominając, że tematyk spotkania obejmuje: 

 

1. Zaopiniowanie sprawozdania opisowego z wykonania budżetu Gminy Więcbork za  

I półrocze 2018r. 

2. Sprawy różne. 

 

Porządek obrad przyjęto bez zmian. 

 

W dalszej kolejności Przewodniczący Komisji przekazał głos Skarbnik Gminy Więcbork, 

która omówiła najważniejsze dane i wskaźniki przebiegu realizacji budżetu Gminy Więcbork  

w I półroczu roku 2018. 

 

Dochody wykonano w wysokości: 30.192.711,46 zł. 

Wydatki wykonano w wysokości: 25.971.611,58 zł. 

Nadwyżka budżetu w wysokości: 4.221.099,88 zł. 

 

Budżet gminy wg Uchwały Rady Miejskiej w Więcborku nr XXXIX/302/2017 z dnia 20 

grudnia 2017 r. na dzień 01.01.2018 r. po stronie dochodów wynosił: 57.133.125,00 zł., a po 

stronie wydatków: 

59.349.625,00 zł. Natomiast po zmianach na dzień 30.06.2018 r. – dochody wyniosły: 

52.991.330,17 zł., wydatki zaś wyniosły: 55.207.830,17 zł. Zaplanowany deficyt budżetu na 

dzień 01.01.2018 r. wynosił: 2.216.500,00 zł. W analizowanym okresie nie zmienił się. 

Aktualnie źródłem sfinansowania planowanego deficytu są przychody pochodzące  

z nadwyżki budżetowej z lat ubiegłych. 

Plan wydatków w I półroczu 2018 r. zmniejszył się o kwotę 4.141.794,83 zł, 

Plan dochodów w I półroczu 2018 r. zmniejszył się o kwotę 4.141.794,83 zł 

 

Dochody majątkowe wykonano w wysokości 1.533.471,67 zł. Plan finansowy został 

zrealizowany w 67,73%. W I połowie roku wpłynęły środki z budżetu UE stanowiące 

częściowe rozliczenie: 
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- inwestycji zrealizowanej w 2017 r. pn.: „Termomodernizacja Miejsko-Gminnego Ośrodka 

Kultury w Więcborku” na kwotę 162.984,32 zł, 

- inwestycji realizowanej w 2018 r. pn.: „Przebudowa, rozbudowa oraz zmiana sposobu 

użytkowania budynku gospodarczego na klub samopomocy dla mieszkańców Gminy 

Więcbork oraz pomieszczenia socjalne wraz z budową parkingu” na kwotę 837.637,75 zł. 

Termin zakończenia przedmiotowego zadania wyznaczony jest na koniec lipca br. Zatem 

stopień zaawansowania prac budowlanych jest wysoki a co za tym idzie Gmina skorzystała z 

możliwości zaliczkowania środków stanowiących dofinansowanie z budżetu UE. To 

natomiast przełożyło się na % wykonania planu dochodów. Ponadto, całkowity plan 

dochodów tego zadania został skorygowany Uchwałą Rady Miejskiej w Więcborku nr 

XLV/343/2018 z dnia 26.06.2018 r. z uwagi na mogące pojawić się przedłużające się 

procedury rozliczenia całkowitego zadania. Pozostałe dochody uzyskano z gospodarowania 

mieniem gminnym. 

 
Dochody bieżące wykonano w wysokości 28.659.239,79 zł. 

Wykonane wydatki majątkowe stanowią 8,25% wydatków wykonanych ogółem i 30,71% 

założonego planu na wydatki inwestycyjne. Realizacja zaplanowanych inwestycji trwa bądź 

rozpocznie się w II półroczu br. Natomiast zrealizowane wydatki bieżące uzależnione są od 

pozyskanych dochodów bieżących (plan wydatków bieżących zrealizowano w 49,41%). 

Wykonanie planu dochodów bieżących przekracza 50% co wpłynęło pozytywnie na realizację 

założonych zadań w I półroczu br. 

 

Zrealizowane wydatki na zadania zlecone nie przekraczają kwoty otrzymanych dotacji na 

te zadania. Ich wykonanie następowało zgodnie z założonym planem. Realizacja inwestycji 

przebiega prawidłowo. Część inwestycji jest już w trakcie realizacji. 

 

Dochody z tytułu użytkowania wieczystego osiągnęły wysoki % wykonania rocznego planu, 

z uwagi na fakt, iż termin uiszczania tej opłaty mija z dniem 31.03. danego roku. 

Zadowalający poziom osiągnęły też dochody z najmu/dzierżawy mienia komunalnego. 

Osiągniętą kwotę stanowią: wpływy od zarządców nieruchomości z tytułu bieżących 

czynszów za lokale mieszkalne i użytkowe (187.382,10 zł), zalegle czynsze za lokale 

mieszkalne przejęte po zlikwidowanym AZK (8.103,61 zł) i czynsze za dzierżawę/najem 

pozostałego majątku komunalnego (77.249,70 zł). Aktualnie plan dochodów z tytułu 

przekształcenia użytkowania wieczystego na własność przyjęto na poziomie 2.000,00 zł, 

zgodnie z prognozą sporządzoną na ten rok przez Referat ds. inwestycji, planowania 

przestrzennego i gospodarowania nieruchomościami. W przypadku zagrożenia wykonania 

planu w II połowie roku nastąpi jego korekta. Natomiast dochody ze sprzedaży mienia, ich 

wysoki wynika z faktu, iż w I półroczu br. rozpoczęto i zakończono z powodzeniem 

większość zaplanowanych postępowań przetargowych na sprzedaż mienia. 

 
Podatek od działalności gospodarczej opłacanej w formie karty podatkowej wraz z należnymi 

odsetkami od zaległości. Pobór tego podatku odbywa się za pośrednictwem urzędów skarbowych. 

Założenia na ten rok są zbliżone do planu roku 2017. Kwoty wykonane i przekazane przez urząd 

skarbowy są wyższe od założeń planowych. 

 

Skutki obniżenia stawki podatku od nieruchomości przez Radę Miejska w I półroczu 2018 

r. wyniosły 544.997,07 zł. 

Skutki obniżenia stawki podatku rolnego i leśnego przez Radę Miejska w I półroczu 2018 

r. nie wystąpiły. 
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Skutki z tytułu obniżenia stawki podatku od środków transportowych przez Radę 

Miejską w I półroczu 2018 r. wyniosły 35.094,46 zł. 

Poniżej dane odnośnie ilości i rodzaju zastosowanych ulg ustawowych, umorzeń podatku, 

odroczeń terminów płatności oraz zastosowania pomocy w rozłożenia płatności na raty: 

 

1. Umorzenia zaległości podatkowych osobom fizycznym w I półroczu 2018 r. - łącznie 

złożonych zostało 15 wniosków. Pozytywnie rozpatrzono 3 wnioski na łączną kwotę 178,00 

zł: 

a) 8 wniosków dotyczyło umorzenia zaległości podatku rolnego – pozytywnie rozpatrzony 

został 1 wniosek (kwota umorzenia 143,00 zł). Negatywnie rozpatrzono 3 wnioski, natomiast 

bez rozpatrzenia pozostały 4 wnioski, 

b) 4 wnioski dotyczyły umorzenia zaległości podatku od nieruchomości. – pozytywnie 

rozpatrzony został 1 wniosek (kwota umorzenia 29,00 zł). Negatywnie rozpatrzono 2 wnioski 

natomiast bez rozpatrzenia pozostawiono 1 wniosek. 

c) 2 wnioski dotyczyły umorzenia zaległości podatku leśnego - pozytywnie rozpatrzony został 

1 wniosek (kwota umorzenia 6,00 zł). Negatywnie rozpatrzono 1 wniosek. 

d) 1 wniosek dotyczył umorzenia zaległości podatku od środków transportowych, który 

pozostał bez rozpatrzenia. Umorzono odsetki na łączną kwotę 1.511,00 zł. 

2. Umorzenia zaległości podatkowych osobom prawnym w I półroczu 2018 r. – wpłynęły 3 

wnioski, które zostały rozpatrzone negatywnie. 

3. Odroczenia i rozłożenie na raty zobowiązań podatkowych osobom fizycznym 

w I półroczu 2018 r.: 

- 2 wnioski rozpatrzono pozytywnie, 

- 1 wniosek rozpatrzono negatywnie, 

- 4 wnioski pozostawiono bez rozpatrzenia, 

a) w podatku rolnym: 1 wniosek pozostawiono bez rozpatrzenia, 

b) w podatku od nieruchomości: 

- pozytywnie rozpatrzono 2 wnioski na wartość 12.360,41 zł, 

- negatywnie rozpatrzono 1 wniosek, 

- pozostawiono bez rozpatrzenia 3 wnioski, 

c) w podatku leśnym: brak wniosków, 

d) w podatku transportowym: brak wniosków. 

4. Odroczenia i rozłożenie na raty zobowiązań podatkowych osobom prawnym w I półroczu 

2018 r. - brak wniosków. 

Dane dotyczące odroczeń i rozłożenia na raty podatku osobom fizycznym nie pokrywają się z 

danymi wykazanymi w sprawozdaniu RB-27S za I półrocze 2018 r. Powyżej ujęte zostały 

wszystkie wnioski, które zostały rozpatrzone w I półroczu br. Natomiast w sprawozdaniu 

uwzględniono jedynie te ulgi, których realizacja (płatność) przebiegać będzie po wskazanym 

w dokumencie okresie sprawozdawczym tj. po I półroczu 2018 r. 

W celu ściągnięcia zaległości prowadzone jest postępowanie egzekucyjne. Na zaległości 

systematycznie wysyłane są upomnienia, a także wystawiane są tytuły wykonawcze. 

Realizacja tytułów przez poborcę skarbowego i komornika przebiega powoli. 

 
Udziały w podatku dochodowym od osób fizycznych są przekazywane z Min. Fin. do dnia 

10 każdego miesiąca, natomiast udziały w podatku dochodowym od osób prawnych 

przekazywane są przez Urzędy Skarbowe. Udziały w podatku dochodowym od osób 

fizycznych w stosunku do czasookresu, który podlega analizie i do planu nie zostały 

wykonane w wysokości 118.926,00 zł. Natomiast wysokość dochodów z tytułu udziałów w 

podatku dochodowym od osób prawnych ocenie się jako zadowalający. Przekazane udziały 
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przez urząd skarbowy oscylują w granicach rocznych założeń. W II połowie roku nastąpi 

korekta planu finansowego. 

 

Stan wykonania inwestycji w I półroczu 2018 r. przedstawia się następująco: 

 

1. Budowa chodnika przy drodze powiatowej w Zakrzewku i Borzyszkowie – zadanie ma 

być realizowane w formie pomocy finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego; zadanie jest przed 

realizacją, 

2. Przebudowa drogi powiatowej nr 1125 C relacji Sypniewo - Borzyszkowo na odcinku 

Lubcza - Borzyszkowo - zadanie ma być realizowane w formie pomocy finansowej dla 

Powiatu Sępoleńskiego; zadanie jest przed realizacją, 

3. Przebudowa drogi wraz z odwodnieniem - ul. Strzelecka w Więcborku II etap – 

zadanie przed realizacją 

4. Budowa drogi wraz z odwodnieniem ul. W. Łokietka w Więcborku – zadanie w trakcie 

realizacji; na dzień sporządzenia informacji wyłoniony jest w drodze przetargu wykonawca 

zadania i przekazano plac budowy, 

5. Budowa drogi we wsi Zabartowo – zadanie jest przed realizacją, 

6. Budowa drogi wraz z odwodnieniem we wsi Runowo Kr. – zadanie w trakcie realizacji, 

7. Modernizacja chodnika we wsi Sypniewo – zadanie przed realizacją, 

8. Przebudowa części drogi gminnej nr 020217C na odcinku Zabartowo - Puszcza – 

odcinek drogi długości 1000 m w km 1+649,59 - 2+649,56 – zadanie przed realizacją  

i przetargiem na wyłonienie wykonawcy, 

9. Przebudowa drogi - ul. Górna w Więcborku – zadanie przed realizacją, 

10. Przebudowa drogi wraz z odwodnieniem - ul. Runowska w Wituni, gm. Więcbork 

(dokumentacja techniczna) - zadanie w trakcie realizacji, 

11. Przebudowa drogi gminnej nr 020218C relacji droga nr 241 - Pęperzyn oraz 

skrzyżowania z drogami publicznymi kategorii powiatowej – zadanie przed realizacją  

i przetargiem na wyłonienie wykonawcy, 

12. Przebudowa ul. Stary Rynek w Więcborku z kostki brukowej II etap - zadanie  

w trakcie realizacji, 

13. Przebudowa drogi wewnętrznej wraz z budową sieci kanalizacji deszczowej w ciągu 

ul. Pomorskiej na osiedlu Piastowskim w Więcborku oraz przebudowa skrzyżowania  

z ul. Gdańską – zadanie zrealizowane, 

14. Wykup gruntów – zadanie w trakcie realizacji, 

15. Utwardzenie terenu przy Cmentarzu Komunalnym w Więcborku – zadanie przed 

realizacją, 

16. Przebudowa, rozbudowa oraz zmiana sposobu użytkowania budynku gospodarczego 

na klub samopomocy dla mieszkańców Gminy Więcbork oraz pomieszczenia socjalne 

wraz z budową parkingu – zadanie w trakcie realizacji, 

17. Infostrada Kujaw i Pomorza 2.0. – zadanie realizowane w partnerstwie z Urzędem 

Marszałkowskim w Toruniu. Urząd Marszałkowski organizuje przetarg na wyłonienie 

dostawcy w zadaniu, 

18. Dofinansowanie zakupu samochodu dla Komendy Powiatowej Policji w Sępólnie 

Kraj.– zadanie ma być realizowane w formie wpłaty na Fundusz Celowy Policji, zadanie 

przed realizacją, 

19. Termomodernizacja placówek oświatowych na terenie Gminy Więcbork - Szkoła 

Podstawowa w Zakrzewku – w przetargu nieograniczonym został wyłoniony wykonawca 

zadania, zadanie jest w trakcie realizacji, 

20. Termomodernizacja placówek oświatowych na terenie Gminy Więcbork - Szkoła 
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Podstawowa z Oddziałami Integracyjnymi w Jastrzębcu – w przetargu nieograniczonym 

został wyłoniony wykonawca zadania, zadanie jest w trakcie realizacji, 

21. Zakup i montaż pieca c.o. na paliwo stałe o mocy 150 kW z podajnikiem 

automatycznym do Szkoły Podstawowej w Runowie Kraj. – zadanie zrealizowane, 

22. Budowa kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami na ul. 28 Stycznia oraz części ul. 

Wyzwolenia w Więcborku – w planie inwestycyjnym na ten rok pozostały jedynie środki na 

wykonanie aktualizacji kosztorysu i studium wykonalności; roboty budowlane ujęte zostały  

w planach finansowych 2019 r., 

23. Budowa kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami we wsi Runowo Krajeńskie -  

w planie inwestycyjnym na ten rok pozostały jedynie środki na wykonanie aktualizacji 

kosztorysu i studium wykonalności; roboty budowlane ujęte zostały w planach finansowych 

2019 r., 

24. Dofinansowanie do wymiany źródeł ciepła zasilanych paliwami stałymi na terenie 

Gminy Więcbork – zadanie przed realizacją, 

25. Budowa oświetlenia ulicznego na terenie Gminy Więcbork – zadanie w trakcie 

realizacji, 

26. Budowa oświetlenia ulicznego w ciągu ul. Zamkowej w Więcborku - zadanie przed 

realizacją, 

27. Dofinansowanie do budowy studni wierconych – w I półroczu br. wpłynęły 2 wnioski 

o dofinansowanie, które są w trakcie weryfikacji, 

28. Dofinansowanie wykonania przydomowych oczyszczalni ścieków – wypłata dotacji 

następuje na bieżąco w oparciu o złożone i pozytywnie rozpatrzone wnioski, w I półroczu br. 

sfinalizowano 3 umowy, 

29. Budowa infrastruktury rekreacyjno-turystycznej przy promenadzie, obręb Śmiłowo 

– zadanie w trakcie realizacji, 

30. Budowa mola przy promenadzie na Jeziorze Więcborskim wraz z infrastrukturą 

towarzyszącą – zadanie przed realizacją, 

31. Budowa infrastruktury rekreacyjno-turystycznej na terenie Gminy Więcbork – 

zadanie w trakcie realizacji. 

 
Należności na dzień wskazany powyżej ogółem wynosiły: 16.000.299,95 zł, w tym 

wymagalne: 

4.612.851,58 zł Należności wymagalne w Miejsko – Gminnego Ośrodku Pomocy Społecznej 

w Więcborku dotyczą: 

funduszu alimentacyjnego i ich windykacja powierzona została komornikowi sądowemu.  

Windykacja dochodów z tytułu czynszów komunalnych (głównie czynszów za lokale 

mieszkalne) powierzona została zarządcy nieruchomości tj. ZGK Sp. z o.o. w Więcborku. 

Systematycznie dokonywana jest weryfikacja stanu zaległości i podejmowane są czynności 

windykacyjne. 

 
Należności wymagalne nie występują w MGOK w Więcborku i M-G Bibliotece  

w Więcborku. Natomiast należności wymagalne w BOOS w Więcborku to kwota zaległych 

płatności z tytułu odpłatności za pobyt w przedszkolu (2.532,50 zł), należności z tytułu 

dostaw usług (3.881,63 zł), należności od byłego pracownika (207,69 zł). 

 
Zobowiązania według tytułów dłużnych na dzień wskazany powyżej ogółem wynosiły: 

15.835.958,10 zł, w tym kwota 68.536,43 zł z tytułu zawartej umowy leasingu na dostawę 

równiarki drogowej. 

 



6 
 

Zobowiązania na dzień 30.06.2018 r. wynosiły ogółem 15.835.958,10 zł., co stanowi 29,88% 

w stosunku do planowanych dochodów. 

 
Wpływy należne budżetowi państwa w I półroczu 2018 r. realizowano następująco: 

- w rozdziale 75011 na plan 200,00 zł wykonano 0,00 zł., co stanowi 0,00% Są to 

przewidywane dochody z tytułu opłacenie wniosków za udostępnienie danych osobowych, 

- w rozdziale 85203 na plan 6.000,00 zł wykonano 4.846,07 zł, co stanowi 80,77% (w tym 

odprowadzono do budżetu państwa kwotę 4.846,07 zł), 

- w rozdziale 85228 na plan 6.000,00 zł wykonano 2.001,60 zł, co stanowi 33,36% (w tym 

odprowadzono do budżetu państwa kwotę 1.914,00 zł), 

- w rozdziale 85502 na plan 58.000,00 zł wykonano 84.574,80 zł, co stanowi 145,82% (w tym 

odprowadzono do budżetu państwa kwotę 57.964,49 zł), 

Podsumowując, na łączny plan w zakresie dochodów z tytułu realizacji zadań z zleconych  

z zakresu administracji rządowej wynoszący 70.200,00 zł wykonano 91.422,47 zł, w tym 

odprowadzono do budżetu państwa łączną kwotę 64.724,56 zł. 

 
W I półroczu 2018 roku Gmina Więcbork spłaciła raty pożyczek do WFOŚiGW w 

Toruniu w kwocie 30.289,76 zł. Spłata zobowiązań następowała zgodnie z zawartymi 

umowami. Plan rozchodów wynosi 578.579,52 zł zrealizowano w 5,24%. Niski % wykonania 

planu wynika z faktu, iż zgodnie z zawartą umową wykup kolejnej serii obligacji nastąpi w 

grudniu br. 

Plan przychodów wg stanu na dzień 30.06.2018 r. stanowi nadwyżka budżetowa z lat 

ubiegłych. Plan jest zrealizowany. Gmina nie planuje zaciągania kredytów i pożyczek do 

finansowania swojej działalności. 

W I półroczu 2018 r. Gmina Więcbork nie korzystała z kredytu na sfinansowanie 
przejściowego deficytu budżetowego. Nie udzielono także pożyczek z budżetu Gminy. 

Na mocy upoważnienia wynikającego z § 10 pkt. 2 Uchwały XXXIX/302/2017 Rady 

Miejskiej w Więcborku z dnia 20 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Więcbork na 2018 r. Burmistrz Więcborka dokonywał ośmiokrotnie zmian w planie 

wydatków bieżących. 

W I półroczu 2018 r. na mocy upoważnienia wynikającego z § 10 pkt 4 Uchwały 

XXXIX/302/2017 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 20 grudnia 2017 r. w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Więcbork na 2018 r. Burmistrz lokował wolne środki na 

rachunkach terminowych. Na mocy Umowy Ramowej Transakcji Lokat Nr 276/2015 z dnia 

21.05.2015 r. z Getin Noble Bank SA ulokowana została łącznie kwota 3.500.000,00 zł na 

lokatach terminowych na okres 4 miesięcy. Lokaty zawarte zostały na okres od 29.06.2018 r. 

do 29.10.2018 r. 

Dnia 06.10.2015 r. Gmina Więcbork podpisała z Impuls – Leasing Polska Sp. z o.o. z 

siedzibą w Warszawie umowę leasingu operacyjnego nr 15/04468/LO na dostawę 

równiarki drogowej. Wartość przedmiotu leasingu wynosi 699.870,00 zł. Opłatę wstępną 

ustalono na poziomie 30% wartości przedmiotu zamówienia. Raty leasingowe płatne są 

miesięcznie w 36 ratach oprocentowanych wg stawki WIBOR 1M + marża 0,43 p.p. Opłata 

końcowa wynosi 1% wartości przedmiotu zamówienia. Zobowiązania wynikające z 

przedmiotu umowy płacone są terminowo. Na koniec I półrocza 2018 r. kwota zobowiązań 

wynikająca z przedmiotowej umowy wynosi 68.536,43 zł. 

 
Jeżeli chodzi o realizację Wieloletniej Prognozy Finansowej, Gmina Więcbork ocena, iż 

nie ma ryzyka nie wykonania planu. Na koniec I półrocza br. % realizacji wydatków jest niski 

i kształtuje się na poziomie 1,18%, w tym w zakresie wydatków bieżących 0,33% natomiast 

w zakresie wydatków majątkowych 1,45%. Realizacja pozostałych przedsięwzięć ujętych w 
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WPF zostanie rozpoczęta od 2019 r. zgodnie z dokonanymi zapisami WPF uchwalonym 

uchwałą nr XLV/344/2018 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 26.06.2018 r. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Radny Jan Antczak pytał, jaka jest przyczyna odwlekania w Urzędzie Marszałkowskim 

konkursu  

w ramach, którego miała zostać wykonana kanalizacja sanitarna w Runowie Krajeńskim. 

Temat ciągnie się już przez dwa lata pytanie, od czego zależy ostateczna finalizacja tego 

zadnia. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że konkurs jest ogłoszony, Gmina Więcbork złożyła wniosek  

i obecnie oczekuje się na jego weryfikację. 

Burmistrz Więcborka odnosząc się do kwestii podał, że od dwóch lat Gmina ma 

zabezpieczone  

w budżecie środki – udział własny na przedmiotowe zadanie oraz wpisane środki unijne na 

jego wykonanie. W tym przypadku Gmina jest ściśle związana z terminami, które narzuca 

Urząd Marszałkowski. W roku 2016 mieliśmy informację, że w I kwartale 2017 roku zostanie 

ogłoszony konkurs. Konkurs nie został ogłoszony m.in. z uwagi na konieczność  

V aktualizacji Krajowego Programu Oczyszczania Ścieków Komunalnych. Aktualizacja 

przesunęła się nieco w czasie i dokonała się w I połowie 2017r., ale konkurs ostatecznie nie 

został ogłoszony. Inwestycja nie został podjęta, gdyż Gmina nie może ryzykować rozpoczęcia 

inwestycji tylko z wkładu własnego, gdyż w momencie nie uzyskania dofinansowania 

miałaby poważny problem. W bieżącym roku konkurs został ogłoszony, Gmina jest po 

weryfikacji złożonego wniosku i uzupełnieniach, natomiast procedura u Marszałka nadal 

trwa. Z dużym prawdopodobieństwem Urząd Marszałkowski będzie robił wszystko, żeby 

jeszcze w tym roku podpisać umowę, ale nawet gdyby dziś podpisano umowę, procedura 

przetargowa jest na tyle czasochłonna i nie ma fizycznej możliwości sfinalizowania 

inwestycji w tym roku. Dlatego też wcześniejsze zmiany w budżecie, żeby przenieść to na 

kolejny rok. Niemniej Gmina czeka na to również z wielka niecierpliwością, gdyż jest na to 

przygotowana. Rozumie zniecierpliwienie, niepokój i rozczarowanie mieszkańców, którzy 

oczekują realizacji przedsięwzięcia, ale Gmina nie ma na te rzeczy wpływu, a z kolei względy 

ostrożnościowe nie pozwalają na podjęcie decyzji o rozpoczęciu inwestycji bez 

zagwarantowanych środków zewnętrznych tj. pozytywnego rozstrzygnięcia i podpisania 

umowy z Marszałkiem. 

Radny Wojciech Janicki pytał z kolei, czy wiadomo coś o rozpoczęciu prac przy budowie 

siedziby Krajeńskiego Parku Krajobrazowego przy ulicy Strzeleckiej. Radny zauważył, że na 

ww. terenie panuje straszny bałagan, który należałoby ogarnąć, a przede wszystkim potrzebne 

jest tam koszenie trawy. Nieruchomość, która leży w bliskim sąsiedztwie terenów 

rekreacyjnych i ośrodków wczasowych na dziś po prostu straszy. Gmina przekazała działkę, 

ludzie dopytują o realizację inwestycji, a przede wszystkim wskazują na wątpliwą estetykę 

tego miejsca. Może należałoby wystosować pismo w tej sprawie do obecnego właściciela. 

Burmistrz Więcborka powiedział, że podczas niedawnej wizyty w Urzędzie 

Marszałkowskim  

w rozmowie z Marszałkiem podniesiona została między innymi również kwestia budowy 

siedziby i sali edukacyjnej KPK. Pierwszy konkurs na środki w ramach, których KPK 

wykonywać miało inwestycję został rozstrzygnięty na jego niekorzyść /mała ilość środków/. 

Ogłoszony został drugi konkurs, ale nie został on jeszcze rozstrzygnięty. Niemniej wniosek 
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KPK pod względem formalnym został już zweryfikowany. Podczas rozmowy z Marszałkiem 

ustalono, że w ciągu najbliższego tygodnia, maksymalnie dwóch zostanie ogłoszony przetarg 

warunkowy na wykonanie inwestycji z zastrzeżeniem, że jeżeli KPK nie otrzyma środków, 

przetarg zostanie unieważniony. Poza tym Marszałek zwrócił się do niego z pismem  

o wydłużenie terminu wykonania zadania, gdyż w uchwale przekazującej nieruchomość 

określono nie tylko cel, ale też ramy czasowe wykonania inwestycji. Burmistrz powiedział 

również, że po Komisji wykona telefon do, KPK ponieważ Dyrektor jest na zwolnieniu 

chorobowym i przekaże uwagi zgłoszone podczas Komisji. 

Radna Beata Kopta zapytała, na jakim etapie jest pozyskanie środków w ramach Programu 

„Więcborski Maluszek”. 

Skarbnik Gminy Wyjaśniła, że Gmina jest negocjacjach i w tym tygodniu złożono wniosek 

korygujący. Wszystko jest na bardzo dobrzej drodze. 

Radna pytała, czy składano wniosek na jeszcze jakiś program dofinansowujący. 

Skarbnik Gminy podała, że jeszcze był to Program „Więcborski Przedszkolak”. Nie wie 

jednak czy tam składano jakieś korekty. Raczej nie, bo byłoby cos wiadomo. 

Radny Janicki chciał też wiedzieć, czy można „przyspieszyć” nieco wykonawcę dwóch 

punktów świetlnych na ulicy Starodworcowej oraz jak funkcjonuje obecnie program 

odpracowywania zadłużeń czynszowych w lokalach komunalnych. 

Burmistrz Więcborka odpowiedział, że Program nadal funkcjonuje, ale w tym roku korzysta 

z tej formy nieco mniej osób niż w roku poprzednim. Wspólnie z Kierownikiem, ds. Zasobów 

Komunalnych analizuje poszczególne sytuacje, tych najbardziej zatwardziałych dłużników, 

były też z nimi przeprowadzone rozmowy i podjął decyzję, że jeżeli ktoś nie chce skorzystać 

z możliwości spłaty zadłużenia, jaką daje Gmina szukając różnych, najczęściej 

nieracjonalnych wymówek, sprawa kierowana jest do sądu o nakaz eksmisji. Daje to Gminie 

możliwość, po uzyskaniu wyroku sadowego, przesiedlania na zasadzie zamiany lub 

zapewnienia lokalu po przez wynajem na 3 miesiące, a po tym czasie lokator musi sam 

zadbać o lokum. Są jednak osoby, które z tej formy korzystały i korzystają nadal. Natomiast 

najbardziej pozytywnym efektem jest to, że te osoby, które już odpracowały zadłużenie, 

obecnie płaca swoje zobowiązania na bieżąco. Co zaś do budowy punktów świetlnych,  

to w dniu przed Komisja odbył rozmowę z wykonawcą i ten zadeklarował gotowość do prac. 

Być może jeszcze tydzień, dwa i zadanie zostanie zrealizowane. 

Radna Kopta nawiązując do Programu odpracowywania zadłużeń, pytała czy osoby biorące 

w nim udział pracowały przy oczyszczaniu miasta. Zauważyła, bowiem, że w tym roku tych 

osób na terenie miasta jest mniej. 

Burmistrz Więcborka odpowiedział, że osoby te również zatrudniane były do prac 

porządkowych na terenie miasta. Ogólnie jednak był problem z pozyskaniem pracowników,  

w tym pracowników zatrudnianych, w ramach środków z PUP. Sytuacja poprawiła się po 

interpelacji, jaką złożyła radna Anna Łańska podczas sesji w kwestii ilości pracowników 

kierowanych do pracy przez PUP, do poszczególnych jednostek samorządu terytorialnego, jak 

również jednostek im podległych. Po uzyskaniu zestawienia z PUP okazało się, że jest ono 

bardzo niekorzystne dla Gminy Więcbork. 
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Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania przebiegu 

wykonania budżetu Gminy Więcbork w I półroczu 2018r. 

 

Obecnych 5 radnych. 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

Spraw różnych nie wniesiono. 

 

 

Prot. I. Mrozek 

 

 

 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

 

/-/ Jacek Kabattek 


